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Predsedal:

Spoločné prezídiá COPA a COGECA

Schválenie rozpočtu C-C na rok 2025

Sekretariát informoval o zasadnutí Finančného a riadiaceho výboru C-C dňa 25. 7. 2024 a analýze
ekonomickej perspektívy a ďalšieho vývoja v roku 2025. Výbor vypracoval návrh rozpočtu C-C na rok
2025, pričom bolo rozhodnuté, že poplatky pre všetkých členov môžu zostať na rovnakej úrovni aj
napriek indexácii hlavných nákladov.

Rozpočet bol schválený.

Strategický dialóg (SD)

Prezident Cogeca referoval o svojich skúsenostiach z priebehu jednaní SD. Ocenil, že išlo o prvú
skúsenosť, kedy boli poľnohospodári zapojení do diskusií, lebo v rámci EZD boli legislatívne návrhy
predkladané bez konzultácií s poľnohospodármi. Ďalej upozornil na Draghiho správu
o konkurencieschopnosti Európy, ktorá pre poľnohospodárstvo nevyznieva tak pozitívne, kritizuje o.
i. využívanie verejných prostriedkov v rámci SPP.

Christiane Lambertová doplnila informácie o utajovanom spôsobe prerokovávania záverečnej správy
SD a upozornila na mnoho problematických požiadaviek neziskových organizácií.

Sekretariát následne predstavil hlavné výstupy SD a odporúčania. V tejto súvislosti začne sekretariát
pripravovať svoju vlastnú Víziu budúcnosti poľnohospodárstva EÚ, prvý návrh by mal byť
predstavený skupine POCC/CCC v týždni od 13. 10. 2024.

Výmena názorov s Catherine Geslain-Lanéelleovou (DG AGRI)

Zástupkyňa Komisie informovala o záverečnej správe SD ako o dôležitom dokumente, ktorý bude
využitý pri príprave Vízie Komisie o budúcnosti poľnohospodárstva EÚ v roku 2040. Komisia sa
všeobecne bude usilovať o udržateľnejšie poľnohospodárstvo a lepšie financovanie poľnohospodárov.
Za veľmi dôležitý výstup SD označila, že všetci účastníci považujú za zásadné pokračovanie SPP a jej
financovania, čo predstavuje pre DG AGRI silnejší mandát napr. pri jednaní s inými riaditeľstvami
Komisie. Za ďalší zásadný výstup označila požiadavku väčšej konzistentnosti európskych politík, a to
v kontexte vymáhania rovnakých pravidiel aj pre importované produkty. Súhlasila s požiadavkou
väčšej predvídateľnosti pri prijímaní európskych legislatív a ich zjednodušovania. Na záver
zdôraznila potrebu pokračovania dialógu nielen s C-C, ale aj zástupcami iných odvetví s cieľom
dosahovať dlhodobú prosperitu.

Prezídium COPA



Novozvolená generálna tajomníčka C-C Elli Tsiforouová referovala o pláne podrobnejšie sa zoznámiť
s činnosťou jednotlivých pracovných skupín C-C.

Podrobný zoznam aktivít je na portáli AgriPulse.

Voľba predsedníctva COPA na obdobie 2024-2026

Za prezidenta COPA bol zvolený Massimiliano Giansanti (IT), ktorý sa vo svojej reči zmienil o svojich
5 prioritách: spravodlivý dodávateľský reťazec, potraviny a informácie pre spotrebiteľa, prechod
(digitálny a zelený), reciprocita pri dovozoch, zaistenie pracovníkov.

Za viceprezidentov boli zvolení Nikolaus Berlakovich (AT, LKÖ), Søren Søndergard (DK, DAFC),
Franck Sander (FR, FNSEA), Pedro Barato (ES, ASAJA), Jan Doležal (CZ, AKCR) a Francie Gorman
(IE, IFA).

Nové inštitucionálne usporiadanie – EK, EP

Elli Tsiforouová informovala o znovuzvolení predsedníčky U. von der Leyenovej, ktorá 18. 7.
predstavila Parlamentu svoje politické pokyny na obdobie 2024-2029. Ďalej 17. 9. predstavila
zoznam kandidátov na komisárov a ich portfóliá. Na komisára pre poľnohospodárstvo a potraviny je
nominovaný Christophe Hansen (LU), verejné vypočúvania by mali prebehnúť od 14. 10. do 4. 11.
2024, sekretariát C-C plánuje koordinované akcie s europoslancami. Písomná procedúra prípravy
otázok pre kandidátov bude zahájená v nadchádzajúcich dňoch.

Na schválenie:

reflexný dokument o AgETS●

Sekretariát predstavil reflexný dokument, ktorý pripravila pracovná skupina pre životné prostredie
a ktorý bude použitý na workshopoch a v rámci prípravy štúdie ohľadom prípadného zavedenia
systému AgETS. Odmieta sa v ňom 5 už navrhnutých politických možností zavedenia systému AgETS.
Štúdia by mala byť prezentovaná v júli, workshopy budú prebiehať až do apríla 2025.  Sekretariát
upozornil, že v budúcnosti je možné z reflexného dokumentu prijať dokument pozičný.

Predsedajúci odporučil spolupracovať na tejto téme so zástupcami spracovateľov a distribútorov
potravín, lebo bude treba zaistiť spravodlivé podmienky.

E. Tsiforouová informovala o plánovanom jednaní s riaditeľom EuroCommerce, kde bude témou aj
AgETS.

Návrh reflexného dokumentu C-C bol schválený.

pozičný dokument k obnoveniu článku 29 v rámci dohody o pridružení UA●

Návrh pozičného dokumentu C-C v kontexte revízie dohody o pridružení  UA predstavil sekretariát,
ktorý plánuje aj dialóg medzi organizáciami. Dňa 8. 10. sa uskutoční prvé spoločné jednanie
hybridnou formou.

V diskusii označil PL zástupca označil UA za „horúcu“ tému, dôležitejšiu ako Mercosur, lebo pre PL
poľnohospodárstvo ide o najväčšieho konkurenta. Nespochybnil potrebu podpory UA vo vojne, ale
Európa nemôže byť odbytiskom pre UA poľnohospodárske produkty.

HR zástupca zdôraznil potrebu ochrany trhu EÚ pred dovozmi z tretích krajín, ktoré neplnia rovnaké



štandardy ako EÚ produkcia.

RO zástupca upozornil na budúci vývoj po prípadnom vstupe UA do EÚ, kedy trh doslova exploduje,
preto vyzval na opatrnosť a prijatie rovnakých podmienok. Upozornil aj na dopad vstupu UA do EÚ
v podobe vyvolania konfliktu EÚ s Ruskom.

Predsedajúci označil dovozy UA do EÚ za problém, ktorý už dolieha na všetky štáty.

Návrh pozičného dokumentu bol schválený.

Pre informáciu a do diskusie:

medzinárodný obchod a situácia na trhu●

Čína: Sekretariát informoval o reakcii čínskej vlády na clá, ktoré zaviedla EÚ na čínske
elektromobily. Čína najprv zahájila antidumpingový prieskum týkajúci sa brandy a bravčových EÚ
výrobkov, mliečnych výrobkov a následne zaviedla clá na konci júna. Dňa 21. 8. zahájila prieskum
ohľadom podpôr produkcie mliečnych výrobkov, ktorý je najproblematickejší, lebo sa dotýka SPP.

Mercosur: V dňoch 4. –  5. 9. 2024 prebehlo v Brazílii ďalšie kolo rokovaní o nevyriešených otázkach
(napr. vývoz elektromobilov z EÚ).

nariadenie EÚ o odlesňovaní●

Sekretariát informoval o pretrvávajúcej neistote ohľadom blížiaceho sa začiatku vykonávania
nariadenia. Vzhľadom na závažné dopady sa spojilo 28 organizácií do koalície požadujúcej odklad
vykonávania nariadenia, ktoré by malo najväčší dopad na odvetvie sóje, hovädzieho mäsa, dreva,
kuracieho mäsa a i. V Parlamente túto problematiku rieši frakcia EPP, ale S&D   nariadenia do
platnosti stále podporuje. Niektoré členské štáty nemajú dokonca ešte ani ustanovené kompetentné
autority. Sekretariát vyzval na kontaktovanie najvyšších politických miest v členských štátoch.

veľké šelmy●

Členské štáty podporili v Rade dňa 25. 9. 2024 návrh Európskej komisie na zníženie ochrany vlka
podľa Bernského dohovoru.

Kongres poľnohospodárov 2024

Kongres Nastavenie kurzu pre budúce európske poľnohospodárstvo sa bude konať v Bukurešti
v dňoch 23. – 25. 10. 2024. Bude sa konať viac seminárov na témy: Družstvá a ich rola v udržateľnom
a konkurencieschopnom poľnohospodárstve prostredníctvom inovácií, Voda a posilnenie odolnosti
v poľnohospodárskom vodnom hospodárstve, Obehové biohospodárstvo, Poľnohospodársky obchod
v geopolitickom kontexte. Registračný poplatok je 350 € pre členské organizácie C-C a 500 € pre
nečlenov.

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


